
Veszélyesek, mégsem gyűjtjük össze
A megyében eddig kevés településen gondoskodtak az ártalmas hulladék elszállításáról

Hajdú-Bihar (HBN -  Sz. K.) 
-  Ahány ember, annyiszor 
egy kilogramm lakossági ve
szélyes hulladékot „terme
lünk” egy év alatt. Debrecen
ben tehát körülbelül 200 
ezer kilogrammot. De csak a 
tizedét gyűjtjük össze.

Gábor Attila, a Hajdúkomm 
Kft. ügyvezető helyettese véleke
dett úgy, hogy az általuk eszten
dőnként összegyűjtött lakossági

veszélyes hulladéknak valójában 
mintegy tízszerese keletkezik. 
Ha ez igaz lehet az egész megyé
re, akkor ebben az évben is 
összejön a háztartásokban 560 
ezer kilogramm ártalmas anyag, 
s legalább 500 ezer kerül a talaj
ba, vizeinkbe.

Debrecenben jó ideje figyel
nek e veszélyre: az önkormány
zat évente 3 millió forintot költ 
arra, hogy időről időre ingye
nes gyűjtési akciókat kínáljon,

illetve, hogy olykor a Hajdú
komm telephelyén is térítés- 
mentesen adhassák le a helyiek 
az otthon összegyűlt konyhai 
olajmaradékot, gyógyszereket, 
vegyszereket, szárazelemeket 
stb. A másik biztató példára 
Nyíracsádon bukkantunk. Ott 
is rég megoldották a problémát. 
Úgy látszik, az önkormányzat 
nem sajnál erre minden évben 
80-100 ezer forintot. Három he
lyen, az orvosi rendelőben, a

védőnői szolgálatnál és a fogor
vosi rendelőben alakítottak ki 
gyűjtőhelyeket, ahol zárt edé
nyekben veszélyesség szerint 
csoportosítják a hulladékot. 
A megye további tizenöt telepü
lésén érdeklődve nem találtunk 
hasonló jó példát.
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